
Protokół  

 

ze spotkania Burmistrza Miasta Iławy z przedstawicielami Organizacji Pozarządowych 

w dniu 14.11.2013 w sprawie konsultacji projektu Rocznego Programu Współpracy 

Miasta Iławy z Organizacjami Pozarządowymi na 2014 rok. 
 

 

1. W spotkaniu uczestniczyli: przedstawiciele organizacji pozarządowych ( lista w 

załączeniu), Burmistrz Miasta Iławy  - Włodzimierz Ptasznik, Zastępca Burmistrza -  

Andrzej Lewandowski, Kierownik OPPUiPR – Krzysztof Panfil. 

 

2. Powitanie uczestników. 

Pan Krzysztof Panfil powitał uczestników spotkania: przedstawicieli organizacji 

pozarządowych, Burmistrza Miasta Iławy  - Włodzimierza Ptasznika, Zastępcę Burmistrza -  

Andrzeja Lewandowskiego. 

3. Zebrani zostali zapoznani z projektem Rocznego Programu Współpracy Miasta Iławy 

z Organizacjami Pozarządowymi za rok 2014. Zostały omówione poszczególne 

rozdziały projektu. Najwięcej miejsca zostało poświęcone rozdziałowi VI, który mówi 

o obszarach współpracy i zadaniach priorytetowych.  

4. Pan Krzysztof Panfil podkreślił, że przedstawiony Projekt Programu musi być jeszcze 

zatwierdzony przez Radę Miasta na sesji.  

Przypomniał również o zasadach współpracy – zostały one opisane w Projekcie w 

Rozdziale III. 

Pan Krzysztof Panfil stwierdził, że po tylu latach zasady współpracy są już dobrze 

rozumiane przez obie strony. Chodzi o to, żeby organizacje pomagały w działaniach a 

administracja nie wchodziła w obszary, gdzie społeczeństwo powinno oddolnie 

działać. Musimy wrócić do tego, aby społeczeństwo samo wychodziło z inicjatywą 
oddolną. Współpraca odbywa się z poszanowaniem stron. 

W naszej gminie nie ma organizacji która przejęła by zadania do realizacji w całości, 

organizacje są wspierane przez gminę. Organizacje muszą dysponować wkładem 

własnym. Może to być wkład finansowy lub pozafinansowy. 

Następnie przypomniał, że tak jak w latach poprzednich na zadania wymienione w 

Projekcie Programu, zostaną ogłoszone konkursy. Trzeba dobrze przeczytać 
regulamin, zapoznać się z warunkami konkursu, aby nie dochodziło do nieporozumień 
( np. organizacja złożyła propozycję do budżetu i już nie musi brać udziału w 

konkursie). 

Naturalnie jest zrozumiałe, że wiele organizacji ma trudności z wypełnieniem 

wymaganych dokumentów. To jest uciążliwe, bo te same dokumenty i procedury 

obowiązują do „dużych” i „małych” projektów. Ale pisząc „mały” projekt na 500 zł 

uczymy się jak należy wypełniać dokumenty, i wtedy jest łatwiej przy „dużych” 

projektach. 

Należy też śledzić ogłoszenia o ofertach i informacje przesyłane przez COP – 

informacje nie zawsze są zauważane. 

Organizacje pozarządowe w Iławie korzystają z pomieszczeń w ICKIR, MOPS, 

OPPUiPR. 

W tym roku kwota proponowana do wykorzystania przez organizacje pozarządowe 

wzrosła o 30 000 zł w stosunku do roku poprzedniego. 

Następnie zabrał głos Włodzimierz Ptasznik – Burmistrz Miasta. Niektórzy mają żal, 

pretensje, że dofinansowujemy np. orkiestrę, żeglarstwo. Ale orkiestra działa przy 



zespole szkół zawodowych do której uczęszcza też młodzież z Iławy. Nasza młodzież 
uczęszcza na zajęcia do MOS-u.  

Pan Burmistrz zwrócił też uwagę na rolę COP- u reprezentowanym przez Wojtka 

Jankowskiego 

Pan Burmistrz podkreślił – te kwoty ( w projekcie programu) są przewidziane, ale 

Radni muszą to jeszcze zatwierdzić. Pan Burmistrz zwrócił uwagę, w tym roku budżet 

jest zwiększony zarówno w wydatkach i dochodach. Na przyszły rok planowany jest 

budżet nadwyżkowy. Zadłużenie z poprzednich lat wynikało z konieczności 

wykonywanych inwestycji ze środków Unii Europejskiej. Aby korzystać ze środków 

Unii Europejskiej wymagany jest wkład własny, z reguły to jest 50 % inwestycji. 

Niezwykle istotne w organizacji, pracy Miasta są Organizacje Pozarządowe, bo to od 

was wychodzą inicjatywy, wy pomagacie i wasza działalność jest doceniana. Te 

pieniądze są nie za duże, ale wiele organizacji nauczyło się korzystać ze środków 

zewnętrznych. Trzeba korzystać z tych środków, w tym może pomóc Wojtek 

Jankowski (COP). Patrząc na formy współpracy, to jest ona finansowa ale też 
pozafinansowa. Organizacje korzystają bezpłatnie z pomieszczeń, urządzeń i 

poradnictwa. 

 Pani Elżbieta Lewandowska zwróciła uwagę, że sprawy osób starszych zostały 

pominięte. Mówi się o dzieciach, młodzieży, a nie ma nic o seniorach. Odpowiedział 

Zastępca Burmistrza – Andrzej Lewandowski: Uniwersytet III Wieku nie zgłosił 

żadnego zadania, a zostało ono zgłoszone do zadań realizowanych przez ICK i to jest 

w budżecie ICK.  

Wiele organizacji korzysta z poradnictwa, pomocy w pisaniu projektów, udzielana jest 

pomoc organizacjom, w tym Uniwersytetowi III Wieku. Jest to pomoc pozafinansowa.  

Pan Dariusz Baliński reprezentujący Uczniowski klub Sportowy Iławski Klub Karate 

Kyokushin, powiedział, że 11 listopada było otwarcie sezonu Morsów i nikogo nie 

było. Pan Dariusz Akierman powiedział, ze dziwi się, bo współpraca jest dobra, ale 

ICKIS musi wiedzieć o takich inicjatywach. 

Pan Lech Żendarski zaproponował, że Forum Organizacji Pozarządowych można 

zrobić w trakcie „Dni Iławy”. Pan Lech Żendarski zapytał jaka jest różnica: mały 

jeziorak a klub jeziorak. Burmistrz Iławy, Włodzimierz Ptasznik, powiedział, ze Klub 

Jeziorak funkcjonuje. Niestety tam jest niejasna sytuacja finansowa, dlatego 

stworzono „Mały Jeziorak” dla dzieci chcących grać w piłkę. Szkoda by było, abyśmy 

stracili okazję stworzenia nowej drużyny, do tego ma przygotować „Mały Jeziorak” . 

 Pan Lech Żendarski  - nie wolno zapominać, że „Jeziorak” ma też sekcje dla dzieci i 

młodzieży i też mają osiągnięcia.  

 Burmistrz Iławy, Włodzimierz Ptasznik wyjaśnił, że jego zamiarem było połączenie 

tych dwóch klubów, że zdaje sobie sprawę, że tam też jest młodzież. Na to zadanie 

będzie ogłoszony konkurs. 

Pan Lech Żendarski  - w  sierpniu na spotkaniu Rady Powiatu rozmawialiśmy o 

współpracy organizacji pozarządowych, nie było zastrzeżeń. Mamy 117 organizacji, 

80 stowarzyszeń, 7 fundacji, i 30 klubów sportowych. fekfencja na spotkaniach jest 

nikła, nie wiem co należy zrobić, aby organizacje brały udział w takich spotkaniach 

jak dzisiejsze, może trzeba dać ogłoszenie na tablicach ogłoszeń. 
 Pan Lech Żendarski  stwierdził, że jest duże zainteresowanie występami iławskich 

zespołów. Pani Krystyna Rychlik natomiast powiedziała, że przeczytała w gazecie 

(Kurier), że ludzie chcą gwiazd, a większość i tak wybiera grila na działce. 

Na koniec Burmistrz Miasta bardzo podziękował wszystkim organizacjom za 

współpracę i zachęcał, aby nie rezygnowali z działalności. 

 



 

 

5. Po omówieniu projektu Programu przedstawiciele Organizacji Pozarządowych  - 

propozycje zostały zapisane na formularzach zgłoszeń i przedłożone po spotkaniu. 

a. Towarzystwo Przyjaciół Dzieci w Iławie – Brak uwag 

b. Stowarzyszenie Iławski Klub „Amazonki” – Bez uwag 

c. Uczniowski Klub Sportowy Iławski Klub KYOKUSHIN KARATE – 

Rozszerzyć Rozdział VI pkt I ppkt 7 o kluby sztuk walki i pkt II ppk 3,4,i 5 o 

kluby jak wyżej. 

d. P.S.D Iława – reprezentował Leszek Jankowski – przedstawimy w naszym 

preliminarzu programu. 

e. Stowarzyszenie Uniwersytet Trzeciego Wieku – bez uwag. 

 

Na tym spotkanie zakończono. 

 

 

                                                                                         Sporządziła Alina Liedtke    

 

 

       


